
 

TOMISLAV DOMES:  

- Dobro jutro svima!  

Pitanje upućujem gradonačelniku.  

Dakle na sjednici u rujnu ove godine smo donijeli Odluku o ozelenjivanju dvorišta gdje 

se predviđa da Grad Zagreb financira i provodi mjere ozelenjivanja dakle dijelova privatnih 

građevnih čestica na razne načine, a kako bi se prilagodile klimatski promjenama, unaprijedila 

bioraznolikost ali i smanjila potrošnja energije.  

Ja osobno živim u zgradi koja ima relativno veliko dvorište koje uglavnom nije 

asfaltirano, nije betonirano i u kojem ima neki broj drveća i moram reći da ponekad po ljeti 

razlika u temperaturi između dvorišta i ulice bude i do četiri stupnja. I u tom smislu stvarno 

mogu posvjedočit da bi ovakve mjere mogle imat stvarno jako dobar efekt na kvalitetu života 

u gradu. 

Uglavnom, nedavno je temeljem naše Odluke raspisan natječaj odnosno javni poziv pa 

me zanima da mi u kratko kažete o tom javnom pozivu, evo kako se građani odnosno zgrade 

mogu prijaviti na njega odnosno koliko je to zahtjevno i druga stvar, koliko je sredstava 

predviđeno ukupno za ove mjere i koliko bi možda otprilike dvorišta na taj način mogli 

ozeleniti?   

Evo, hvala.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala vama.  

Odgovorit će dati gradonačelnik. Izvolite Gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ izvan dosega mikrofona:  

- …… …… …… dogradonačelnica.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Zamjenica gradonačelnika Danijela Dolenec. Izvolite.  

 

DANIJELA DOLENEC:  

- Dobar dan! Čini mi se da me se, e sad me se čuje. O.K.  

Dobar dan i lijep pozdrav svima.  

Gdje mi je zastupnik? Tu je. Poštovanje!  

Hvala na prilici da kažemo nešto o javnom pozivu koji je u tijeku. I ja ću zamoliti sve 

zastupnike i zastupnice koji ga eventualno nisu svjesni da isto koriste priliku da informiraju 

građane o ovoj mogućnosti.  

Ozelenjivanje je jako važan dio široke strategije koja je potrebna za borbu protiv 

klimatskih promjena i prilagodbu klimatskim promjenama. Mi smo u ovom mandatu do sada 

posadili već preko 14 tisuća stabala. Bili smo obećali 20 i s ovom sezonom sadnje koja sad 

kreće i premašit ćemo tih 20 tisuća. To je na javnim površinama, na gradskim površinama ali 

isto tako je važno s obzirom da smo veliki grad, urbana sredina i zapravo imamo značajan broj 

dvorišta koja su u suvlasništvu dakle fizičkih i pravnih osoba krenuli smo još prije više od 

godinu dana razvijati projekt koji se odnosi upravo na ta dvorišta, a kako bi se ona isto 

ozelenjavala. Dakle negdje gdje su asfaltirana zamijenila upojnim površinama, dakle na 

različite načine učinila s jedne strane to da kao što je zastupnik i rekao smanjimo pritisak za 

vrijeme dakle toplinskih valova koje imamo u ljetnim mjesecima, da povećamo upojnost tih 

površina i da naravno učinimo ta dvorišta ljepšima i ugodnijima za boravak.  

Tako da sigurno se sjećate da smo o tom pilotu već govorili jer on je još iz rujna 2023. 

Jedan broj donjogradskih suvlasnika se tada javio na taj poziv i na temelju tog pilota sedam 



dvorišta sada se projektira i vrlo brzo, ja mislim početkom sljedeće godine, imat ćemo prva 

uređena dvorišta koja ćemo moći upratiti.  

Sada ovo je na temelju Odluke koju smo zajedno izglasali u rujnu, poziv za sve građane 

zapravo koji imaju dvorišta koja žele urediti. Poziv je otvoren do kraja ovog mjeseca, ukupno 

vrijedi 400 tisuća eura i vjerujem da možemo obuhvatiti doista veliki broj dvorišta.  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

I samo zadnjom rečenicom još smo paralelno pokrenuli i europski projekt za koji smo 

dobili 600 tisuća eura tako da sljedeće godine ide još veći val ozelenjivanja.  
 


